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مشکلات شهرکهای صنعتی استان در اتاق تبریز بررسی شد

نشست بررسی مشکلات شهرکهای صنعتی استان آذربایجانشرقی با مدیر عامل و رئیس هیئت مدیره شرکت

شهرکهای صنعتی آذربایجانشرقی، به همت کمیسیون صنایع اتاق تبریز برگزار شد.

به گزارش روابط عمومی اتاق بازرگانی تبریز، رضا جعفری؛ عضو هیئت رئیسه اتاق تبریز در ابتدای این نشست به تشریح مشکلات موجود در شهرک های صنعتی استان از قبیل

کمبود زیرساخت های لازم اشاره کرد و افزود: آذربایجان شرقی از استان های صنعتی کشور به شمار می رود و دارای شهرک های صنعتی متعددی است، اما برخی از شهرک های

صنعتی استان فرسوده شده اند و نیاز به نوسازی دارند.

جعفری خواستار این شد که یک درصد از مالیات های ارزش افزوده که از واحد های تولیدی شهرک ها گرفته می شود، در رابطه با توسعه زیرساخت های شهرک های صنعتی،

مدیریت پسماند و فاضلاب، ارائه خدمات و کمربند سبز در شهرک ها و نواحی صنعتی هزینه شود.

عضو هیئت رئیسه اتاق بازرگانی تبریز با بیان اینکه قبلاً پرونده های شهرک صنعتی در خود مجموعه بررسی می شد، افزود: واگذاری پرونده ها به نظام مهندسی که آشنایی چندانی

با مباحث تخصصی حوزه صنعت ندارد، علاوه بر صرف وقت و هزینه اضافی، موجب اتلاف منابع نیز می شود.

وی همچنین بر لزوم تغییر اساسنامه موجود شهرک های صنعتی تاکید کرد.

جعفری توجه به توسعه کمی، بدون توسعه کیفی را بزرگترین ایراد شهرک های صنعتی عنوان کرد و گفت: ما هنوز در تامین زیرساخت های اولیه و اساسی شهرک های صنعتی

موجود از جمله آب، برق، گاز، راه و... مشکل داریم و قبل از هر چیز باید به توسعه کیفی توجه کنیم.

وی همچنین بر لزوم تعبیه سیستم بازچرخانی آب در واحدهای تولیدی تاکید کرد و افزود: با توجه به کمبود منابع آبی در استان، باید سعی کنیم حداقل 90 درصد از آب مصرفی را

دوباره به چرخه تولید برگردانیم.

یونس اکبرپور پایدار؛ رئیس کمیسیون صنایع اتاق تبریز، ضمن قدردانی از همکاری خوب مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی آذربایجان شرقی با صنایع استان، خواستار رفع

مشکلات موجود در شهرک های صنعتی شد.

وی اذعان کرد: شهرک های صنعتی در حال حاضر با مشکل در تامین منابع مالی مواجه هستند و باید چاره اساسی برای آن اندیشیده شود.

مهدی امینی؛ رئیس خانه صمت استان آذربایجان شرقی و عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی تبریز در این نشست، ارزش قائل شدن به صنایع را یک اصل و اولویت دانست و

گفت: مسئولین باید مسیر را برای فعالان اقتصادی تسهیل کنند.

وی با اشاره به مشکلات تامین آب، گاز، برق، آنتن دهی ضعیف تلفن و ... در شهرک های صنعتی گفت: در حالی که در تامین ساده ترین نیازها در شهرک های صنعتی با چالش

مواجه هستیم و حتی در تهیه آب شرب مشکل داریم، توسط ارگان های مربوطه از ما خواسته می شود تا در محوطه کارخانجات خود، فضای سبز احداث کنیم، حال سوال

اینجاست که با کدام آب، می خواهیم این کار را انجام دهیم.

امینی با اشاره به اینکه برخی از واحدهای تولیدی، الزامات زیست محیطی را رعایت نمی کنند، افزود: نمی توان به خاطر تخلف چند واحد، کل فعالیت های یک شهرک را به

تعطیلی کشاند.

سهراب فیض زاده؛ مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی آذربایجان شرقی با تشریح نمای کلی از شهرک های صنعتی استان گفت: در حال حاضر فعالیت پنج هزار و 900 واحد

صنعتی مستقر در شهرک ها و نواحی صنعتی آذربایجان شرقی بیش از دو هزار و 300 هکتار زمین واگذار شده است. همچنین ۵۷ شهرک صنعتی مصوب در استان وجود دارد که

51 مورد آن، در مرحله واگذاری زمین قرار دارند.

وی با تاکید بر اینکه شهرک های صنعتی استان در زمینه زیرساخت ها با مشکلات متعددی مواجه هستند، گفت: شرکت شهرک های صنعتی به تنهایی از عهده تامین زیرساخت

ها برنمی آید.

فیض زاده با بیان اینکه مسئولیت مالی تامین برق شهرک های صنعتی بر عهده توانیر است و پست، خط انتقال و شبکه توزیع باید تا ورودی شهرک ها کشیده شود، گفت: در

قوانین بالادستی به وضوح به این مسئله اشاره شده است، اما ما شاهد هستیم که در مواقعی حتی هزینه پست بالادستی را از منابع داخلی شهرک های صنعتی مطالبه می کنند،

این در حالی است که این منابع باید صرف بهسازی و زیباسازی شهرک ها شود.

وی ادامه داد: در حال حاضر 28 درصد از برق اراضی در اختیار و 67 درصد از برق شهرک ها در حال واگذاری تامین واگذاری زمین تامین شده است.

فیض زاده گفت: در زمینه تامین گاز شهرک های صنعتی شاهد عملکرد خوبی از سوی شرکت گاز استان هستیم و تا ورودی شهرک ها خطوط انتقال گاز کشیده شده است، اما در

برخی شهرک ها مانند شهرک صنعتی آخولا، با مشکل مواجه هستیم.
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